

<p>Автор(ы) и название статьи Author(s) and title of the article</p>	<p>Аннотация</p>	<p>Abstract</p>	<p>Ключевые слова</p>	<p>Key words</p>
<p>Бордюгов Л.Г., Рубцова И.В. СЛЕДСТВЕННЫЙ ЭКСПЕРИМЕНТ И ЕГО ТАКТИЧЕСКИЕ ОСОБЕННОСТИ ПРИ РАССЛЕДОВАНИИ НАЕЗДА НА ПЕШЕХОДА В СЛОЖНЫХ МЕТЕОРОЛОГИЧЕСКИХ УСЛОВИЯХ</p> <p>Bordyugov, L.G., Rubtsova, I.V. INVESTIGATORY EXPERIMENT AND ITS TACTICAL PECULIARITIES DURING THE INVESTIGATION OF A COLLISION ON A PEDESTRIAN IN DIFFICULT METEOROLOGICAL CONDITIONS</p>	<p><i>Статья посвящена проблемным вопросам проведения следственного эксперимента в ходе расследования уголовных дел по фактам дорожно-транспортных происшествий. Освещены вопросы организации проведения следственного эксперимента в процессе расследования наездов на пешеходов.</i></p>	<p><i>The article is devoted to the problematic issues of conducting an investigative experiment in the course of the investigation of criminal cases on the facts of road accidents. The issues of organizing an investigative experiment in the process of investigating collisions with pedestrians are highlighted.</i></p>	<p><i>дорожно-транспортное происшествие, наезд на пешехода, следственный эксперимент, тактика проведения, судебная экспертиза.</i></p>	<p><i>traffic accident, collision with a pedestrian, investigative experiment, tactics, forensic examination.</i></p>
<p>Гапотченко Г.Н. ИНФОРМАЦИЯ ПОДРАЗДЕЛЕНИЙ ГОСУДАРСТВЕННЫХ ОРГАНОВ, УПОЛНОМОЧЕННЫХ НА ПРОВЕДЕНИЕ ОПЕРАТИВНО- РОЗЫСКНОЙ ДЕЯТЕЛЬНОСТИ КАК ПОВОД ДЛЯ НАЧАЛА УГОЛОВНОГО СУДОПРОИЗВОДСТВА</p>	<p><i>В статье исследуются отдельные вопросы использования информации подразделений, которые осуществляют ОРД, как повода для начала уголовно-процессуальной деятельности, обосновывается авторское определение понятия «оперативно-розыскная информация», а также вносятся</i></p>	<p><i>The article explores certain issues of using information from units that carry out the operational investigative activities as a reason to start criminal procedural activities, substantiates the author's definition of the concept of «operational investigative information», and also makes proposals to improve the legal</i></p>	<p><i>выявление и раскрытие преступлений, оперативно-розыскная деятельность, повод, уголовное дело, оперативно-розыскная информация, уголовный процесс, уголовно-процессуальный кодекс Российской Федерации.</i></p>	<p><i>detection and disclosure of crimes, operational investigative activity, reason, criminal case, operational investigative information, criminal</i></p>

<p>Gapotchenko, G.N. INFORMATION OF THE DEPARTMENTS OF STATE BODIES AUTHORIZED TO CONDUCT OPERATIONAL INVESTIGATIVE ACTIVITIES AS A REASON TO START CRIMINAL PROCEEDINGS</p>	<p><i>предложения по усовершенствованию правовой регламентации поводов для начала уголовного судопроизводства.</i></p>	<p><i>regulation of reasons for starting criminal proceedings.</i></p>		<p><i>procedure, Criminal Procedure Code of the Russian Federation.</i></p>
<p>Кашпер А.А. ХАРАКТЕРИСТИКА УГОЛОВНО-ПРАВОВОЙ НОРМЫ, ПРЕДУСМАТРИВАЮЩЕЙ ОСВОБОЖДЕНИЕ ЛИЦА ОТ УГОЛОВНОЙ ОТВЕТСТВЕННОСТИ В СВЯЗИ С ДЕЯТЕЛЬНОМ РАСКАЯНИЕМ</p> <p>Kashper, A.A. CHARACTERISTICS OF THE CRIMINAL LAW NORM PROVIDING FOR THE RELEASE OF A PERSON FROM CRIMINAL LIABILITY IN CONNECTION WITH ACTIVE REPENTANCE</p>	<p><i>В статье рассмотрено основание освобождения от уголовной ответственности в связи с деятельным раскаянием, дана характеристика уголовно-правовой нормы, предусматривающей освобождение лица от уголовной ответственности в связи с ее деятельным раскаянием.</i></p>	<p><i>The article considers the grounds for exemption from criminal liability in connection with active repentance, characterizes the criminal law norm providing for the release of a person from criminal liability in connection with active repentance.</i></p>	<p><i>деятельное раскаяние, освобождение от уголовной ответственности, смягчающие вину обстоятельства, элементы деятельного раскаяния.</i></p>	<p><i>active repentance, exemption from criminal liability, mitigating circumstances, elements of active repentance.</i></p>
<p>Мироненко Н.С. ОСНОВНЫЕ НАПРАВЛЕНИЯ ПРЕДУПРЕЖДЕНИЯ НАСИЛЬСТВЕННОЙ ПРЕСТУПНОСТИ ОРГАНАМИ ВНУТРЕННИХ ДЕЛ</p> <p>Mironenko, N.S. THE MAIN DIRECTIONS OF PREVENTION OF VIOLENT CRIME BY INTERNAL AFFAIRS BODIES</p>	<p><i>В статье проводится анализ основных направлений деятельности органов внутренних дел по предупреждению насильственной преступности. Акцентируется внимание на том, что предупреждение преступлений является составляющей деятельности всех служб и подразделений органов внутренних дел, а не отдельной организационной</i></p>	<p><i>The article analyzes the main activities of the internal affairs bodies for the prevention of violent crime. Attention is focused on the fact that crime prevention is a component of the activities of all services and divisions of the internal affairs bodies, and not a separate organizational structure. This is the main aspect of all areas of work of the internal affairs bodies, which objectively</i></p>	<p><i>органы внутренних дел, преступность, предупреждение преступности.</i></p>	<p><i>internal affairs bodies, crime, crime prevention.</i></p>

	<i>структуры. Это – главный аспект всех направлений работы органов внутренних дел, который объективно не может объединяться в отдельном органе, подразделении или службе.</i>	<i>cannot be combined in a separate body, division or service.</i>		
<p>Мироненко С.Ю. ЗАРОЖДЕНИЕ И ЭВОЛЮЦИЯ ЗАКОНОВ И ОБЫЧАЕВ ВОЙНЫ</p> <p>Mironenko, S.Yu. THE ORIGIN AND EVOLUTION OF THE LAWS AND CUSTOMS OF WAR</p>	<i>В статье проводится анализ зарождения и эволюции законов и обычаев, касающихся регулирования вооруженной борьбы. Акцентируется внимание на том, что моральные и другие социальные критерии о надлежащем и возможном поведении на войне дополняют правовые, способствуя тем самым гуманизации процесса вооруженной борьбы. Речь идет о совпадении моральных и правовых оценок методов, способов и средств ведения вооруженной борьбы.</i>	<i>The article analyzes the origin and evolution of laws and customs concerning the regulation of armed struggle. Attention is focused on the fact that moral and other social criteria about appropriate and possible behavior in war complement the legal ones, thereby contributing to the humanization of the process of armed struggle. The author considers the coincidence of moral and legal assessments of methods, methods and means of conducting armed struggle.</i>	<i>война, вооруженная борьба, законы и обычаи, средства и методы.</i>	<i>war, armed struggle, laws and customs, means and methods.</i>
<p>Несвитайло Н.Л., Несвитайло В.М. ПРОБЛЕМЫ РЕАЛИЗАЦИИ УГОЛОВНОЙ ОТВЕТСТВЕННОСТИ ЗА ЭКСТРЕМИСТСКУЮ ДЕЯТЕЛЬНОСТЬ</p> <p>Nesvitaylo, N.L., Nesvitaylo, V.M. PROBLEMS OF IMPLEMENTATION OF CRIMINAL RESPONSIBILITY FOR EXTREMIST ACTIVITY</p>	<i>В данной статье рассмотрены отдельные проблемы реализации уголовно-правовой ответственности за преступления экстремистской направленности, уделено внимание вопросам квалификации преступлений данной категории, предложены меры по усовершенствованию законодательства в области борьбы с экстремизмом.</i>	<i>This article discusses the problems of implementing criminal liability for extremist crimes, pays attention to the qualification of crimes in this category, and proposes measures to improve legislation in the field of combating extremism.</i>	<i>государство, законодательство, Уголовный кодекс, преступление, экстремистская деятельность, экстремистская направленность, общественная безопасность, ненависть, проблемы квалификации, уголовная ответственность.</i>	<i>state, legislation, Criminal Code, crime, extremist activity, extremist orientation, public safety, hatred, qualification problems, criminal liability.</i>

<p>Павленко П.И. ИСТОРИЧЕСКИЕ АСПЕКТЫ ДЕФОРМАЦИИ ПРАВОСОЗНАНИЯ В РОССИИ</p> <p>Pavlenko, P.I. HISTORICAL ASPECTS OF THE DEFORMATION OF LEGAL CONSCIOUSNESS IN RUSSIA</p>	<p><i>В статье исследуется проявление деформационных, нигилистических идей относительно понимания права в условиях исторического развития российского общества и государства. Анализируются мнения, идеи, мысли и представления о праве, которые отражали негативное отношение отдельных социальных групп и их представителей к действующему в определённые исторические эпохи праву. В процессе исследования автором установлено, что при анализе деформации правосознания в России как социального явления необходимо учитывать экономические, политические, социально-культурные, идеологические и другие факторы, которые помогут более детально разобраться в природе данного явления и устранить причины его формирования, развития и изменения. Понимание внутренней природы деформации также поможет избежать появления новых причин и условий развития этого негативного явления, что будет способствовать «взрождению» правосознания в обществе и, как следствие, практической</i></p>	<p><i>The article explores the manifestation of deformational, nihilistic ideas regarding the understanding of law in the conditions of the historical development of Russian society and the state. The opinions, thoughts and ideas about the law are analyzed, which reflected the negative attitude of individual social groups and their representatives to the law in force in certain historical epochs. In the course of the research, the author found that when analyzing the deformation of legal consciousness in Russia as a social phenomenon, it is necessary to take into account economic, political, socio-cultural, ideological and other factors that will help to understand the nature of this phenomenon in more detail and eliminate the causes of its formation, development and change. Understanding the internal nature of deformation will also help to avoid the emergence of new causes and conditions for the development of this negative phenomenon, which will contribute to the «maturation» of legal awareness in society and, as a result, the practical</i></p>	<p><i>общественное правосознание, деформация правосознания, правовой нигилизм, социально-культурные традиции понимания права.</i></p>	<p><i>public legal consciousness, deformation of legal consciousness, legal nihilism, socio-cultural traditions of understanding law.</i></p>
--	--	--	---	---

	<i>реализации принципа верховенства права.</i>	<i>implementation of the rule of law principle.</i>		
<p>Подмаркова И.П. ЗНАЧЕНИЕ ИНФОРМАЦИОННЫХ ТЕХНОЛОГИЙ В ПРОЦЕССЕ ПРОФЕССИОНАЛЬНОЙ ПОДГОТОВКИ БУДУЩИХ ЮРИСТОВ</p> <p>Podmarkova, I.P. THE SIGNIFICANCE OF INFORMATION TECHNOLOGIES IN THE PROCESS OF PROFESSIONAL TRAINING OF FUTURE LAWYERS</p>	<p><i>В современных условиях возникают новые задачи и требования к профессиональной деятельности юриста. Ему необходимо владеть новейшими информационными технологиями и математическими методами, а также знаниями в области: «цифровой юриспруденции»; ведения документации; электронного правосудия, адвокатуры, нотариата, юридических консультаций; работа с юридическими роботами и ботами; продвижение юридических услуг в интернете; работа в узкопрофессиональных сферах для выполнения конкретных задач.</i></p>	<p><i>In modern conditions, new tasks and requirements for the professional activities of a lawyer arise. He needs to master the latest information technologies and mathematical methods, as well as knowledge in the field of: «digital jurisprudence»; maintaining documentation; e-justice, advocacy, notaries, legal advice; work with legal robots and bots; promotion of legal services on the Internet; work in highly professional areas to perform specific tasks.</i></p>	<p><i>информационные технологии, информационное общество, профессиональная подготовка, цифровизация, цифровые технологии, высшее юридическое образование, юрист.</i></p>	<p><i>information technologies, informatics, information society, education, professional training, digitalization, digital technologies, higher legal education, lawyer.</i></p>
<p>Руденко П.В. ОСОБЕННОСТИ ПРАВОВОГО СТАТУСА БЕЖЕНЦЕВ И ВЫНУЖДЕННЫХ ПЕРЕСЕЛЕНЦЕВ: СРАВНИТЕЛЬНО-ПРАВОВОЙ АНАЛИЗ</p> <p>Rudenko, P.V. FEATURES OF THE LEGAL STATUS OF REFUGEES AND FORCED SETTLEMENTS: A COMPARATIVE LEGAL ANALYSIS</p>	<p><i>В статье рассматривается вопрос особенностей правового статуса беженцев и вынужденных переселенцев, а также нормативного закрепления указанных понятий в источниках российского и международного права. Проведён сравнительный анализ института беженцев и иных категорий субъектов права в разрезе действующего законодательства в области закрепления правового статуса и</i></p>	<p><i>The article examines the issue of the peculiarities of the legal status of refugees and internally displaced persons, as well as the normative consolidation of these concepts in the sources of Russian and international law. Comparative analysis of the institute of refugees and other categories of subjects of law in the context of the current legislation in the field of securing the legal status and providing legal guarantees is carried out.</i></p>	<p><i>миграционные процессы, правовой статус вынужденных переселенцев, институт беженцев, основы правовой защиты мигрантов, государственная миграционная политика.</i></p>	<p><i>migration processes, the legal status of internally displaced persons, the institute of refugees, the basics of legal protection of migrants, state migration policy.</i></p>

	<i>предоставления правовых гарантий.</i>			
<p>Сенин Ю.А. К ВОПРОСУ О ЗНАЧЕНИИ ТОЛКОВАНИЯ НОРМ ПРАВА В МЕХАНИЗМЕ ПРЕОДОЛЕНИЯ ПРОБЕЛОВ В СОВРЕМЕННОМ ЗАКОНОДАТЕЛЬСТВЕ</p> <p>Senin, Yu.A. ON THE QUESTION OF THE MEANING OF THE INTERPRETATION OF THE NORMS OF LAW IN THE MECHANISM OF OVERCOMING GAPS IN MODERN LEGISLATION</p>	<p><i>В статье рассматривается вопрос о значении и роли такой деятельности, как толкование норм права, выступающей в качестве действенного механизма устранения дефектов и преодоления пробелов в современном законодательстве. Выявлены основные сущностные характеристики «толкования», а также «толкования-уяснения» и «толкования-разъяснения», как неотъемлемых сторон указанной категории.</i></p>	<p><i>The article discusses the importance and role of such activities as the interpretation of legal norms, acting as an effective mechanism for eliminating defects and overcoming gaps in modern legislation. The main essential characteristics of «interpretation» as well as «interpretation-clarification» and «interpretation-clarification» as integral parts of this category are revealed.</i></p>	<p><i>толкование норм права, правотворчество, правореализация, дефекты в праве, пробелы в праве.</i></p>	<p><i>interpretation of the norms of law, lawmaking, legal realization, defects in law, gaps in law.</i></p>
<p>Церковникова Ю.В. УГОЛОВНАЯ И АДМИНИСТРАТИВНАЯ ОТВЕТСТВЕННОСТЬ ЗА НАРУШЕНИЕ ЗАКОНОДАТЕЛЬСТВА О КОНТРАКТНОЙ СИСТЕМЕ В СФЕРЕ ЗАКУПОК ТОВАРОВ, РАБОТ, УСЛУГ ДЛЯ ОБЕСПЕЧЕНИЯ ГОСУДАРСТВЕННЫХ И МУНИЦИПАЛЬНЫХ НУЖД: ВОПРОСЫ РАЗГРАНИЧЕНИЯ</p> <p>Tserkovnikova, Yu.V. CRIMINAL AND ADMINISTRATIVE LIABILITY FOR VIOLATION OF THE LEGISLATION ON THE CONTRACT SYSTEM IN THE FIELD OF PROCUREMENT OF GOODS, WORKS, SERVICES FOR STATE</p>	<p><i>В статье рассматривается контрактная система в сфере государственных закупок как междисциплинарный институт. Проводится анализ положений действующего административного и уголовного законодательства, предусматривающих ответственность за нарушения в сфере государственных закупок, приводится статистика нарушений. Акцентируется внимание на критериях разграничения данных видов ответственности, среди которых указываются общественная опасность деяния (или отсутствие таковой), возможность наступления общественно опасных</i></p>	<p><i>The article considers the contract system in the field of public procurement as an interdisciplinary institution. The analysis of the provisions of the current administrative and criminal legislation providing for liability for violations in the field of public procurement is carried out, statistics of violations are provided. Attention is focused on the criteria for distinguishing these types of liability, among which are the public danger of the act (or lack thereof), the possibility of socially dangerous consequences in the form of material damage and damage to the interests of public</i></p>	<p><i>государственные закупки, законодательство о контрактной системе, контрактная система, уголовная ответственность, административная ответственность.</i></p>	<p><i>public procurement, legislation on the contract system, contract system, criminal liability, administrative liability.</i></p>

<p>AND MUNICIPAL NEEDS: QUESTIONS OF DIFFERENTIATION</p>	<p><i>последствий в виде материального ущерба и ущерба интересам субъектов госзакупок, а также особенности субъективной стороны деяния, в частности, мотив – личная корыстная заинтересованность. Анализируются наказания в виде штрафов в уголовном и административном законодательстве.</i></p>	<p><i>procurement entities, as well as the features of the subjective side of the act, in particular motive, personal interest. Penalties in the form of fines in criminal and administrative legislation are analyzed.</i></p>		
--	---	---	--	--